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ZÁPIS Z KULATÉHO STOLU PRO STAROSTY  

V RÁMCI PROJEKTU OP LZZ MAS JAKO NÁSTROJ SPOLUPRÁCE OBCÍ PRO 

EFEKTIVNÍ CHOD ÚŘADŮ CZ.1.04/4.1.00/B6.00043 

 

Místo konání: Hrádek 

Datum a čas: 17. 2. 2015 

 

Přítomní:   

Za realizační tým projektu: Ing. Veronika Schvomová, Bc. Michaela Augustová, Bc. Jakub 

Truhlář 

Z cílové skupiny: 29 starostů obcí MAS Znojemské vinařství 

 

Zápis: 

Na začátku kulatého stolu byl pomocí prezentace realizačním týmem představen projekt MAS 

jako nástroj spolupráce obcí pro efektivní chod úřadů, dále byl představeno Sdružení místních 

samospráv. 

 

Na úvod brainstormingu v rámci kulatého stolu mluvil pan Příkazský (člen rady MAS), který 

zmínil potřebu začleňovat nepřizpůsobivé komunity. Uvedl, že na území ČR je pouze 1 % 

obyvatel pod hranicí chudoby, ale 46 % obyvatel se nachází jen těšně nad touto hranicí. Vidí 

zde nutnost koncepce státu, kdy v tomto směru je vhodná pomoc SMS. Dále uvedl problém 

občanů, kteří se dostanou do dluhové pasti a to například kvůli půjčkám po telefonu bez 

ručitele. Pokládá otázku, proč stát tento druh podnikání povoluje a říká, že by takovéto 

podnikání mělo být provozováno jen s rizikem poskytovatele, že dlužník nebude schopen úvěr 

splatit. Dále uvedl problém způsobu řešení zadluženosti, kdy je dluh dlužníkovi odpuštěn, 

pokud se za dobu 15ti let nedokáže dostat z dluhové pasti - 15 let je dlouhá doba, vyroste 

během ní další generace. Dále zmínil, že v České republice je nejvíce hracích automatů na 

obyvatele (v porovnání se státy EU). Poté uvedl, že lepší možností pro získávání dotací pro 

obce je využití místních akčních skupin a realizování společných projektů několika obcí. 

Následně předal slovo panu Šeinerovi (starosta obce Hostěradice), který na kulatém stolu 

zastupoval SMS. 



 

Pro jek t  „MAS jako nás t ro j  spo lup rác e obc í  p ro  e fek t i vn í  chod ú řadů“  

CZ.1.04/4.1.00/B6.00043 

Tento projekt je spolufinancován Evropským sociálním fondem a státním rozpočtem České republiky 

Pan Šeiner uvedl několik základních informací o SMS. Tedy to, že cílem SMS je zastupovat 

malé obce a města na jednáních s vládou. Uvedl některé konkrétní činnosti, kterými se SMS 

zabývalo. Jednalo se o prosazení rozpočtového určení daní a realizování petice na záchranu 

venkovských pošt. Na závěr uvedl, že když bude mít někdo z přítomných podnět, kterým by 

se podle něj mohlo SMS zabývat, ať neváhá kontaktovat pana Šeinera na obecním úřadě 

v Hostěradicích nebo přímo kancelář SMS. A to i v případě, že není členem SMS. 

Následně hovořil pan Štefka, starosta obce Bohutice. Na úvod zmínil, že když se dostal do 

funkce, jeho obec byla členem šesti různých spolků a nebylo jasné, co vlastně který spolek 

dělá. Poté uvedl, že peníze na řešení odpadů chybí kvůli opravám kanalizací. Jako příliš 

nákladné a nedůležité vidí provozování kontejneru na kovo-šrot. 

Dále hovořil znovu pan Příkazský, který zmínil problém realizace roztříštěných projektů bez 

ucelené koncepce. Příkladem uvedl vybudování dvou aquaparků v Ostravě a Olomouci, které 

si nyní přetahují zákazníky. Jako konkrétní problém na území MAS vnímá vybudování 

velkého množství hypermarketů, s čímž je spojena vysoká kamionová doprava - 

hypermarkety mají otevřeno do pozdních večerních hodin i v neděli, obyvatelé jsou na to 

zvyklí, je tedy nutné neustálé zásobování. I v tomto případě uvádí jako nedostatek chybějící 

státní koncepci, která by zahrnovala například i železniční nákladní dopravu. Tento problém 

by se podle něj měl řešit také pomocí spolupráce obcí, aby se zamezilo budování několika 

objektů se stejným účelem na malém území. Dále upozornil na to, že na okrese Znojmo je 

vysoká nezaměstnanost, a to 10,9 %, kdy celorepublikový průměr je 7,5 %. Uvedl, že 

k tomuto problému pořádá Úřad práce ČR setkání se zastupiteli, kdy ovšem úřad práce sdělí 

svoje stanovisko a pokud jsou navrhnuty připomínky, není jisté, jak dalece se jimi bude někdo 

zabývat. Zde připomněl užitečnost SMS, které připomínky obcí tlumočí vládě. Následně 

uvedl, že považuje za rozumné zrušení systému, kdy pro čerpání dávek bylo nutné vykonávat 

veřejně prospěšné práce. Tento systém podle něj nepostihoval nepřizpůsobivé komunity, které 

si vždy najdou způsob, jak dávky získat bez vykonávání těchto prací. V souvislosti s tímto 

tématem hovořil o riziku ztráty zaměstnání u občanů ve vyšším věku (50 let a více), kteří se 

jen těžce uplatní na trhu práce. Možností pro ně by mohlo být právě vykonávání VPP, s tím, 

že ze strany státu nebude nařízeno, kdo tyto práce musí vykonávat - starosta obce zná její 

obyvatele, může vybrat toho, kdo opravdu má zájem pracovat. Následně mluvil o 

problematice spojené s velkými investory přicházejícími do České republiky. Výstavbou 

továren těchto investorů se zabírá půda, investoři opouští ČR po uplynutí daňových prázdnin, 

továrny zůstávají nevyužity. Jako příklad uvedl působení společnost Philips na území ČR. 
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Jako vhodnější variantu vidí podporování malých podnikatelů. Na závěr všem přítomným 

doporučil členství ve Sdružení místních samospráv. 

Nakonec mluvil pan Volf, starosta města Miroslav, který jako nejdůležitější věc vnímá 

vybudování komunikace s odpovídajícím parametry na trase Znojmo - Pohořelice. Zdůraznil, 

že od stavu silniční sítě se odvíjí vše ostatní. Zkvalitnění silnic znamená zvýšení turismu, 

zvýšení turismu znamená zvýšení zaměstnanosti. Jako příklad uvedl město Pohořelice, které 

díky dobrému dopravnímu spojení zaznamenalo zvýšení příjmů a rozvoj. Dále uvedl, že ve 

město Miroslav má svůj závod firma Strabag, kde bylo původně zaměstnáno 35 lidí, dnes je 

jich 100. Podmínkou pro další rozvoj vidí již zmíněnou modernizaci silnice I/53, která podle 

něj přinese další příjmy. 

V rámci kulatého stolu přítomní vyplňovaly dotazníky, kde mohli navrhovat způsoby řešení 

vnímaných problémů na mixu témat - doprava, odpadové hospodářství a politika 

zaměstnanosti. Zúčastnění vnímají vysokou nezaměstnanost v okrese Znojmo. Způsob jak 

tento problém řešit, nejčastěji vidí v podpoře menších místních podnikatelů ze strany státu. A 

to především v zemědělské činnosti. Jako další možné řešení jsou vnímány veřejně prospěšné 

práce pro nezaměstnané, kteří chtějí pracovat. 

Problémy s odpadovým hospodářstvím jsou především v jejich nákladech, ale také v samotné 

koncepci odpadového hospodářství České republiky. Způsob jak zlepšit stávající stav je viděn 

především v možnosti čerpat dotace například na kontejnery nebo svozovou techniku. 

Význam je také přikládán podpoře třídění odpadů a výchově občanů i firem v tomto směru. 

V oblasti odpadového hospodářství jsou navrhována spolupráce sousedících obcí. 

Největší nedostatky mezi zúčastněnými jsou vnímány v oblasti dopravy. Sice panuje 

spokojenost s veřejnou dopravní obslužností (v rámci IDS JMK je provozován dostatek 

spojů). Ale na území MAS je velmi špatný stav silnic II. a III. třídy, silniční síť ve špatném 

stavu je překážkou pro další rozvoj obcí. Zúčastnění tedy vidí opravu silnic jako velmi 

důležitou a uvítali by možnost čerpat na ni dotace. 
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